
Sähköisen lomakejärjestelmän kautta vastaanotetut ideat/ kehittämisehdotukset: 

 

- Helppoja tasamaalatuja ikäihmisille ja huonosti liikkuville. Kiitos. 

 

- Keskustaan olisi hyvä saada koirapuisto pienille koirille. Alueella on paljon pikkukoiria ja keski-ikäisiä 

vanhempia koiraomistajia. Lisäisi myös ihmisten sosiaalisia suhteita ja yhdessä oloa. Koiran kasvatus 

on harrastus myös muiden joukossa. Monessa kaupungissa on monta puistoaluetta koirille. Isot n 80 

kg koirat eivät sovellu samaan puistoon pienten koirien ja vanhenevien omistajien kanssa. 

Kustannukset eivät ole montaa tuhatta. Aita ja portti. 

 

- Koirapuisto keskustaan tai itä-puolelle kaupunkia! 

 

- Liikenneympyrä Viiskulmaan 

Liikenteenjakajat voisi korvata liikenneympyrällä, silloin saisi tilaa maisemoinneille. 

Ympyrä varmasti mahtuu hyvin (enää ei yhdistelmärekkoja aja kaupungin keskustaan) ja liikenne 

olisi paljon sujuvampaa 

 

- Kyrönsalmenrautatiesillan kaupungin puolella ovien portaiden yläpää toimii talvella 

lumenjättöpaikkana. Alue on keväällä pitkään lumen peitossa ja lumen sulettua paikalla on 

sepelikasoja yms. Portaita käyttävät mm. Olavinlinnaan tutustuvat bussimatkaiset (bussi parkissa 

elokuvateatterin edessä olevalla parkkialueella). Voisiko ensi talven osalta toimia toisin?  

 

- Viiskulman alue 

Viiskulma on kaupungin sisääntuloväylä ja vanhan kaupungin edustaa. Kyseinen alue on todella 

ankean ja epäsiistin oloinen. Onko teknisellä toimella suunnitelmia Viiskulman alueen 

kehittämiseksi? 

 

- Savonlinnan kaupunkikeskustan eloisuutta ja viihtyisyyttä etenkin kaamosaikana lisäisi, jos 

Olavinkadun varrelle, Miljoonatalolta Sokokselle asti tuotaisiin isoihin ruukkuihin istutettuja 

ikivihreitä havupuita. Toivoo Savonlinnassa asuva. 

 

- Lisää lähiliikuntapaikkoja! Lapsille ja nuorille kiipeilytelineitä, luontopolkuja, parkour puiston 

elementtejä. 

 

- Lisää luonnonmukaisia niittyjä Savonlinnaan! Vähemmän tylsiä ja ajettavia nurmikkoalueita. Useista 

kunnista löytyy perhospuistoja, auringonkukkapenkkejä jne luonnonmonimuotoisuutta tukevia ja 

maisemaa monipuolistavia elementtejä. 

 

- Toivoisin kirjaston ja vanhan aseman ympäristön maisemointia ja lisää lähiliikkumismahdollisuuksia 

esim. puita, pensaita ja niittykukkia, tuomaan kauniita rakennuksia paremmin esille ja aluetta 

houkuttelevammaksi ja siistimmäksi. Myös kunnostettu minigolfrata houkuttelisi sekä matkailijoita 

että paikallisia pelaamaan. Lisää panostusta lasten ja nuorten skeittiramppiin! Muista kunnista 

mallia skeittipuiston rakentamiseen. 

 

- Voisiko Savonlinnan pääkirjastoon hankkia kaikkien lainattavaksi sähköavusteisen 

tavarankuljetuspolkupyörän? Tällä voisi helposti kuljettaa vähän isommat tavarat ja kuljetukset, 

vaikka ei omistaisikaan omaa autoa. Tällä voisi olla muutakin käyttöä esim. vanhuksille, 



liikuntarajoitteisille, päiväkotilapsille, tms. voisi järjestää polkupyöräretkiä, koska 

tavarankuljtuspyörät soveltuvat myös henkilökuljetuksiin. Jossain päin Suomea oli tätä kokeiltu 

vanhainkodissa ja vanhukset olivat olleet kovin innoissaan pyöräajelusta. 

 

- Savonlinnan juna-asemille ja linja-autoasemalle tarvittaisiin pyörätelineitä, joihin saa polkupyörän 

lukittua rungosta. Pyörää ei oikein uskalla jättää pitemmäksi aikaa tavalliseen pyörätelineeseen. 

Telineet asemilla lisäisivät julkisten käyttöä työmatkaliikenteessä. 

 

- Nuorisotila myös Savonrannalle. On tärkeää, että nuorilla on mahdollisuus kokoontua ja harrastaa 

myös kaupunkikeskustan ulkopuolella. 

 

- Savonrannan kuntosalilaitteiden päivitystä. 

Kuntosali hikipisaraan kaivataan laitteiden päivitystä,laitteet sinänsä toimivat mutta ovatten jo 

todella vanhoja.Samalla voisi kartoittaa mitä olemassa olevia laitteita siellä tarvitaan,vai voisiko 

osan poistaa ja vaihtaa toisenlaisiin.Jopa salin laajentaminen olisi myös mahdollista seinän takana 

olevaan tilaan. 

Savonrannan kuntosali on tosi suosittu ja sitä käyttävät laaja joukko paikallisia ja mökkiläisiä. 

Panostaminen kuntoiluun ei ole koskaan huono rahallinen sijoitus. 

 

- Etelä-Savon Hyvinvointialueen pelastustoimen palvelutasopäätösesitys on lausunnolla.  

Esityksessä esitetään sopimuspalokuntien miehistövarallaolojen huonontamista nykyiseen 

palvelutasopäätökseen nähden.  

Jos nyt tehty esitys menee läpi HVA:een päätöksenteossa mm. Savonlinnan maaseututaajamien 

sopimuspalokuntien toimintaedellytykset huononevat huomattavasti. 

Sopimuspalokunnat tuottavat maaseudun asukkaille ja muille täällä lomailijoille pelastustoimen- ja 

ensivasteen palvelut.  

Sopimuspalokuntien varallaolot tulisi säilyttää nykyisen palvelutasopäätöksen mukaisesti.  

Savonlinnan kaupungin tulisi huomioida tämä sopimuspalokuntien huoli antaessaan lausunnon 

pelastustoimen palvelutasopäätösesitykseen. 

 

- Vanhan paloaseman risteykseen liikenne ympyrä! Savonlinnassa liikaa liikennevalo risteyksiä 

muutaman auton   tähden. 

 

- Seuraavaan asiaan pyydän kumppanuuspöydältä tukea. Kerimäentien viereisen kevyenliikenteen 

väylän kunto on surkea. Koko matka ST 1 -Virtanotko - Harjumaja kaipaa kunnostusta. Tiedän, että 

kunnosta vastaa Ely / YIT mutta toivoisin että myös kumppanuuspöytä ottaisi kantaa asiaan ja 

jättäisi väylän kunnostamisesta Elylle toivomuksen. Olen itse ollut suoraan tiemestariin parikin 

kertaa yhteydessä mutta ei ole tullut mitään apua asiaan. 

Muutenkin toivon pyöräilyn edistämiseen vinkkejä ja toimenpiteitä. Sähköpyörien yleistyessä 

pyöräily ja ajetut matkat lisääntyvät ja esim. hyviä reittejä voisi meille pyöräilijöille valmiiksi ja 

vinkiksi suunnitella. Tietysti iäisyystoiveena on Toroppalasta Herttualaan leveämmän pyöräilykaistan 

toive mutta se taitaa jäädä haaveeksi. 

   

   

 



 

Kumppanuuspöytä-tilaisuuksissa esille nousseita keskeisiä asioita, ideoita ja kehittämisehdotuksia: 

- Sote-palveluiden järjestäminen jatkossa 

- Liikennevalojen ajastamiset liikenteen sujuvoittamiseksi 

- Avantouintimahdollisuuksien kehittäminen (Joensuun Jääkarhujen toiminta esimerkkinä) 

- Punkaharjun entisen lukion tilojen jatkokäyttö 

- Punkaharjun uuden rakenteilla olevan koulurakennuksen tehokas hyödyntäminen 

- Punkaharjun vierasvenesataman kunto ja epäsiisteys (vesakoituminen, käyttökelvottomat veneet ja 

”epämääräiset trailerit”) 

- Savonrannan lakkautetut huoltoaseman ympäristöturvallisuus huolestuttaa 

- Kerimäen Kirkkorannan epäsiisteys sekä fyysinen saavutettavuus 

- Kerimäen torialueen kehittäminen 

- Leader-rahoitusmahdollisuuksien nykyistä tehokkaampi hyödyntäminen investointeihin ja 

hankkeisiin sekä nuorten toteuttamiin projekteihin. Omarahoitusosuutta mahdollista hakea 

kumppanuuspöydiltä 

 


